
Fórum venkovských spolků 2025 se sešlo v Lomnici nad Lužnicí 

 

V loňském roce vznikla za účelem prezentace činnosti a případné spolupráce venkovských 
spolků nová platforma Fórum venkovských spolků. Iniciátory byli členové Spolku pro Hůrky 
a venkov a díky jejich nadšení se uskutečnilo 22. června 2024 velmi přátelské a plodné setkání 
právě v Hůrkách na Českobudějovicku. Zástupci přítomných spolků projevili zájem opakovat 
fórum i následující rok – a podařilo se! 

Hostitelem druhého ročníku se stalo město Lomnice nad Lužnicí a pořadatelem Folklorní 
soubor Javor. Na Farské louce se tak v sobotu 7. června 2025 sešli zástupci celkem 
11 venkovských spolků spolu s odborníky na regionální rozvoj a dalšími významnými hosty. Za 
organizátora hned v úvodu všechny přítomné pozdravila pí Marcela Božovská a za zakladatele 
této iniciativy PhDr. Aleš František Plávek. Všechny účastníky pozdravil rovněž starosta města 
p. Petr Krejník. Podstatu spolkové činnosti vyzdvihli místopředseda poslanecké sněmovny 
Ing. Jan Bartošek, náměstek ministra životního prostředí Mgr. František Talíř, ředitel MAS 
Třeboňsko Bc. Tomáš Novák a vedoucí kanceláře MAS Hlubocko – Lišovsko Bc. Jana Nováková. 

Po vystoupení dětského folklorního souboru Javoráček zazněly odborné příspěvky Možnosti 
spolupráce venkovského spolku (Aleš František Plávek), Co na Hůrkách v České Kanadě 
nového? (Jiří Dluhoš) a historická přednáška Města, která se nepovedla (Daniel Kovář). V druhé 
části fóra pokračoval program ukázkou doudlebských krojů (Miroslava Dušáková), prezentací 
Občanského sdružení Namšál (Miroslava Kolouchová) a představením Krojové družiny 
Jarošov (Marie Šlechtová). O zahrádkářské činnosti a starostech promluvila Helena Adamcová. 
Oficiální část byla zakončena programem Folklorního souboru Javor. 

Závěr patřil setkání „u kulatého stolu“, kterého se zúčastnili zástupci devíti spolků a také 
starosta města Lomnice nad Lužnicí. Až do večera probíhala přínosná debata o chodu 
jednotlivých spolků. Nebylo to vzájemné chválení a vychloubání se úspěchy, ale konkrétní 
dotazy a žádosti o radu, jak řešit některé zásadní problémy. Jak získávat nové členy a udržet si 
stávající, jak se stát součástí života v obcích. Lomnický starosta Petr Krejník přispěl nejednou 
radou, jak správně legislativně postupovat při řešení některých zmíněných problémů, za což 
sklidil od přítomných oprávněný potlesk. 

S ohledem na zájem o toto setkání je jasné, že Fórum venkovských spolků se bude konat 
i v příštím roce. Se spolkem, který převezme pomyslnou organizační štafetu, probíhá už nyní 
jednání o zajištění programu třetího ročníku. 
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Folklorní soubor Javor Lomnice nad Lužnicí 
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